
Protokół Nr XXXI/09
XXXI zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 29 października 2009

Obrady XXXI zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy 
Lichnowy Jan Michalski. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni zgodnie z listą 
obecności stanowiącej załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysi obecni 
zgodnie z listą obecności stanowiącej załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu oraz 
zaproszeni goście wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 3 do niniejszego 
protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy poinformował, że na 15 radnych obecnych 
jest 10 i stwierdził, że rada jest prawomocna do podejmowania uchwał.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad:

- przywitanie zebranych,

- stwierdzenie prawomocności obrad,

- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku,

- przyjęcie porządku obrad,

-przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,

- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy,

2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

3. Interpelacje i zapytania radnych.

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

5. Sprawozdanie o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2008/2009 -  

przyjęcie.
6. Podjęcie uchwały w sprawie mienia komunalnego przeznaczonego do sprzedaży 

w 2010r
7. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości na mienie 

komunalne.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Boręty.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Lichnowy.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Lichnówki.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Lisewo 

Malb.



12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości

Pordenowo.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości

Szymankowo.

14. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta do zawarcia umowy

partnerstwa dla realizacji projektu dofinansowanego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego ( boisko Lisewo).

15. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta do zawarcia umowy
partnerstwa dla realizacji projektu dofinansowanego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego ( kompleks sportowy Lichnowy)

16. Podjęcie uchwały w sprawie współfinansowania przez Gminę Lichnowy kosztów 

funkcjonowania Centrum Zarządzania Kryzysowego.

17. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2010r.
18. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych na 201 Or.

19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę na terenie gminy Lichnowy.

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie procedury uchwalania 

budżetu gminy Lichnowy oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 

towarzyszących projektowi budżetu.
21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 

finansowego na rok budżetowy 2010.

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.

23. Wolne wnioski.

24. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku 
obrad są uwagi.

p. Wójt: chciałbym wprowadzić po punkcie 21, następujące uchwały:
22. W sprawie uchylenia pomocy finansowej przez Gminę Lichnowy dla Powiatu 
Malborskiego.
23. W sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości na 
mienie komunalne.
24. W sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia.
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Radni jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali proponowane zmiany dla porządku 
obrad.

Porządek po zmianach przedstawiał się następująco:

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad:

- przywitanie zebranych,

- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku,

- przyjęcie porządku obrad,

-przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,

- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy,

2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

3. Interpelacje i zapytania radnych.

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

5. Sprawozdanie o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2008/2009 -  

przyjęcie.
6. Podjęcie uchwały w sprawie mienia komunalnego przeznaczonego do sprzedaży 

w 2010r

7. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości na mienie 

komunalne.

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Boręty.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości

Lichnowy.

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości

Lichnówki.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Lisewo 

Malb.

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości

Pordenowo.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości

Szymankowo.
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14. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta do zawarcia umowy 

partnerstwa dla realizacji projektu dofinansowanego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego ( boisko Lisewo).

15. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta do zawarcia umowy 

partnerstwa dla realizacji projektu dofinansowanego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego ( kompleks sportowy Lichnowy)

16. Podjęcie uchwały w sprawie współfinansowania przez Gminę Lichnowy kosztów 

funkcjonowania Centrum Zarządzania Kryzysowego.
17. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2010r.
18. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych na 201 Or.

19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę na terenie gminy Lichnowy.

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie procedury uchwalania 

budżetu gminy Lichnowy oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 

towarzyszących projektowi budżetu.

21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 

finansowego na rok budżetowy 2010.
22. W sprawie uchylenia pomocy finansowej przez Gminę Lichnowy dla Powiatu 

Malborskiego.
23. W sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości na mienie 

komunalne.
24. W sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia.

25. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.

26. Wolne wnioski.

27. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący zaproponował przyjęcie porządku obrad z przyjętymi zmianami. 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek XXXI sesji Rady Gminy.

Na obrady Sesji Rady Gminy wszedł radny Pan Leszek Grzybiński.

W następnej części obrad Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad 
przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji informując jednocześnie, iż protokół był do



wglądu u Sekretarza Gminy od tygodnia i wyłożony do wglądu przed sesją. Radni w 
głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie (bez uwag) protokół z poprzedniej sesji.

Ad. 1. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Pan Jan Michalski wspomniał o konieczności 
wprowadzenia małych poprawek do oświadczeń majątkowych. Największe 
zastrzeżenia były do Radnych, którzy są rolnikami, dlatego uczulam, aby mimo 
wszystko uważniej wypełniać oświadczenia, będąc rolnikiem należy wpisywać i 
dochód i przychód. Proszę pamiętać o podpisywaniu kopii PiT 37, z takim błędem 
również było sporo zgłoszeń.

Ad.2 Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: mam bardzo dobra wiadomość od 1 października Urząd Pracy zwiększył 
możliwość zatrudnienia osób na Roboty Publiczne. W październiku byłem na Krymie 
wraz z delegacja pracowników z ODR, ANR oraz przedstawiciele samorządów. 
Byliśmy tam przez okres 6 dni, podczas pobytu organizowane były wszelkiego 
rodzaju konferencje. Jeden dzień przeznaczyłem na spotkanie w gminie, z którą 
mieliśmy podpisać partnerstwo. Mimo wyraźnej różnicy w poziomie życia, na I 
miejscu stawia się u nich oświatę. Oczywiście podczas pobytu doszło do dyskusji na 
temat naszego partnerstwa, porozumienie zostało podpisane. Gmina ta liczy 3 300 
mieszkańców, położona jest w stepie. Warunki u nich są dość trudne, choć jest to 
jedna z najbogatszych gmin. Budżet liczy ok. 200 tys. dolarów, dzięki temu, że 
powstał u nich zakład, który daje pracę wielu ludziom. Gdyby u nas trafiła się okazja 
na otworzenie zakładu produkcyjnego od razu bez wahania stworzylibyśmy strefę 
ekonomiczną. Co więcej mogę powiedzieć, czas pokaże jak potoczy się nasza 
współpraca. Mam nadzieję, że jak najlepiej.
Z okazji uroczystości Dnia Nauczyciela trzech nauczycieli otrzymało Nagrodę Wójta 
Gminy Lichnowy, a mianowicie byli to: Małgorzata Włodarczyk z Zespołu Szkół w 
Lisewie Malborskim, Katarzyna Wijas -z  Zespołu Szkół w Szymankowie oraz Emilia 
Dzienniak z Zespołu Szkół w Lichnowach.
Uczestniczyłem również w Kongresie Gmin Wiejskich, niestety nie było Prezydenta 
oraz Premiera RP. Dyskutowaliśmy na temat ustawy o finansach publicznych, o 
środkach unijnych. Kryzys już odpadł budżet Państwa, w przyszłym roku przyjdzie 
pora na samorządy, w związku z czym należy zacząć szukać sporych oszczędności. 
Dużo mówiliśmy również o oświacie, gminy bardzo dużo zadań związanych z 
oświata musi realizować ze środków własnych a powinny być one realizowane z 
subwencji. W Gminach wiejskich w szkołach nie ma dużo dzieci, powoduje to, że 
utrzymanie takich szkół jest bardzo kosztowne. Jeśli u nas z roku na rok w szkołach 
będzie tak jak dotychczas pojawiać się coraz mniej dzieci, uważam, że wręcz 
śmieszne byłoby utrzymywanie trzech placówek. Z jednej trzeba będzie 
zrezygnować. Jeśli chodzi o kartę Nauczyciela powstała ona wczasach walki 
politycznej teraz jest ona zmieniana. Samorządowcy wnioskują o polikwidowanie 
wszystkich dodatków dla nauczycieli ( dodatek wiejski, mieszkaniowy). Chcą oni 
zrównania pracy, nauczyciel wiejski nie jest gorszy od miejskiego. Dzisiaj nie ma już 
takiej potrzeby, aby zachęcać nauczycieli do uczenia na wsi wszelkimi dodatkami. 
Lepiej podzielić te dodatki i przekazać na wynagrodzenie. Nauczyciela również
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bardzo ciężko zwolnić, w każdym innym zakładzie pracy złego pracownika po prostu 
się zwalnia, w tym przypadku jest to bardzo ciężka sprawa. Dlatego tez 
samorządowcy starają się o zmiany w przepisach dotyczących zwolnienia 
nauczyciela.

Mamy też parę problemów, o których już wspominałem na Komisjach Rady Gminy, 
chodzi konkretnie o kanalizacje w Parszewie sprawa powoli się wyjaśnia, bardzo 
pomogło zebranie, które odbyło się w Parszewie. Wszyscy im powtarzają, że nie 
będzie brzydkiego zapachu, że nie będzie głośno, ale ludzie swoje my swoje i nie 
mogliśmy dojść do porozumienia. Nawet obietnica zrobienia filtra nie pomogła. Po 
długich rozmowach i tłumaczeniu okazało się, że ludzie nie wiedzieli, że jednej z 
osób protestujących wcale nie chodzi o zapach czy hałas, po prostu chciał tam kupić 
działkę a tu okazało się, że 30 metrów od niej zostanie zbudowana przepompownia. 
Ten człowiek tak jak już mówiłem postanowił, więc zbuntować ludzi i wymyślił 
petycję, pod którą 90 % podpisujących ludzi nie miało nawet pojęcia, o co chodzi. 
Myślę, że sprawa ucichnie.
Natomiast, jeśli chodzi o sprawę sklepu, to wpłynął do mnie wniosek o wykup tego 
pomieszczenia, ludzie na niego umowę mają do końca roku. My chcemy remontować 
ten budynek pod świetlicę, opinia ludzi na ten temat jest podzielona.
Jeśli chodzi o budżet to wielka nadzieję pokładamy w wiatrakach, będzie do duży 
dochód dla naszej gminy. Jeśli chodzi o korekty w zadaniach to rezygnujemy tylko z 
autobusu.
Kierownicy jednostek samorządu terytorialnego oraz pracownicy złożyli oświadczenie 
w terminie, uwag żadnych nie zgłoszono. Postanowiliśmy stworzyć kwartalnik -  
gazetkę gminną, która będzie zawierała najważniejsze informacje o naszej gminie. 
Zostanie ona również umieszczona na naszej stronie internetowej.

Ad. 3. Interpelacje i zapytania radnych.

p. J. Bednarek: chciałabym wiedzieć, kto jest cenzorem gazetki?? Jeśli można to 
proszę o odpowiedź na piśmie, kto jest cenzorem tego biuletynu.

p. Wójt: głównym cenzorem jestem ja, czy satysfakcjonuje Pana taka odpowiedź?

p. T. Rykała: chciałbym zapytać, kiedy na stronie internetowej zostaną uzupełnione 
protokoły i uchwały z dwóch ostatnich sesji Rady Gminy Lichnowy. I co w sprawie 
mojego wniosku z poprzedniej sesji w sprawie zakupienia śmietników do Zespołów 
Szkół.

p. J. Maciuński: chciałbym zapytać, co z mostem? Robią się coraz większe dziury, 
w końcu ten most zamkną i wtedy nie tylko mieszkańcy Lisewa Malb. czy Boręt, lecz 
odczuje to cała nasza gmina.

p. W. Nacel: mam do Pana Wójta kilka interpelacji i zapytań, prosiłbym o udzielenie 
odpowiedzi w formie pisemnej:
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1. W Szymankowie przy ulicy Bohaterów Września 1939r. za pomieszczeniami 
świetlicy wiejskiej rosną trzy drzewa, problemem jest to, że stwarzają one cień, co 
powoduję, że wewnątrz świetlicy jest wilgoć, po ścianach woda cieknie. Drzewa 
należy albo wyciąć albo, chociaż poprzycinać. Wygląd zewnętrzny świetlicy jest 
odrażający, chciałbym wiedzieć czy coś w tej sprawie zostanie zrobione?
2. Na terenie Szymankowa rośnie kilka pięknych Dębów, jeden z nich jest już 
pomnikiem przyrody przy ulicy Głównej, natomiast te rosnące przy ul. Boh. Września 
koło posesji Pani Szwoch oraz na ulicy Żuławskiej koło posesji Pani Rotzol 
wymagają pielęgnacji i zadbania o nie.
3. Ogrodzenie przy starej szkole w Szymankowie jest zaniedbane. Pamiętam jak było 
ono robione w czynie społecznym. Wejście do szkoły oraz chodnik stwarza 
zagrożenie dla bezpieczeństwa dzieci i dorosłych.
4. Zrobiliśmy drogę za piekarnią, postawiliśmy tam znak -  ograniczenie tonażu, 
niestety nikt tego znaku nie przestrzega. Jeżdżą tam Tiry, rujnując drogę i działkę. 
Trzeba cos z tym zrobić.
5. Powstaje osiedle naprzeciwko piekarni, domów jest coraz więcej. Ze względów 
bezpieczeństwa mieszkańcy proszą o postawienie tam lampy oświetleniowej. W 
okresie zimy i mgieł na zakręcie w Lichnówki oraz Staryni widoczność jest bardzo 
ograniczona. Myślę, że w tych miejscach również należałoby postawić lampy?
6. Przy drodze krajowej nr 22 postawiony jest drogowskaz na wprost drogi Gnojewo 
Szymankowo co powoduje jego małą widoczność. Kierowcy w ostatniej chwili 
dostrzegają ten drogowskaz i maja problemy z hamowaniem. Czy można go 
postawić przed skrzyżowaniem?
7. Do dnia dzisiejszego nie otrzymałem odpowiedzi na temat drogi Szymankowo -  
Gnojewo? Chciałbym również zakomunikować o dziurach na drodze przed 
Tropiszewem oraz w Szymankowie na zakręcie niedaleko POLHOZ-u.
8. Chciałbym również zakomunikować, że po ulewach na ulicy Boh. Września 
powstają kałuże na chodniku, w związku z czym dzieci chodzą po kałużach albo 
wychodzą na jezdnie, w związku z czym zachodzi konieczność remontu tego 
chodnika oraz dokończenie chodnika na ulicy Głównej.
9. Chciałbym również wiedzieć, jakie było wykorzystanie po godzinach zajęć 
pozalekcyjnych sal gimnastycznych oraz pomieszczeń szkolnych w ubiegłym roku.
10. Czy istniej szansa połączenia komunikacyjnego Szymankowa z miejscowością 
Lichnowy.

Ad.4. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje

p. Wójt: odpowiedzi na pytania Pana Nacla zgodnie z jego życzeniem udzielę w 
formie pisemnej, od razu jednak mogę zaznaczyć, że żadne chodniki nie są 
uwzględnione w planie a więc raczej nie ma szans na remont tych chodników. Czy w 
ogóle cokolwiek zostanie z wspomnianych przez radnego z Szymankowa rzeczy 
zrobione będę wstanie odpowiedzieć dopiero po sesji budżetowej. Nie ukrywam 
również, że nie będę odpowiadał na zadane pytania o charakterze zadaniowym. 
Przecież to od was zależy ile zrobimy, razem decydujemy nie ja sam. Musimy 
zyskiwać środki unijne, bo bez nich nic nigdy nie uda nam się zrobić, problemem 
przy tylu zadaniach jest wkład własny, ale to tylko 15 lub 20 % inwestycji pozostałe 
dostajemy w prezencie. Zastanówmy się, co byśmy zrobili gdyby nie było możliwości 
pozyskiwania tych pieniędzy, pewnie nic a więc jeśli mamy szanse nie możemy z niej 
rezygnować, bo pewnie za parę lat juz takiej możliwości nie będzie. Składamy 
zarówno duże jak i małe projekty, budżet na następny rok należy przygotować pod
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środki unijne. Nie chciałbym z niczego rezygnować, lecz jeśli co chwila każdy będzie 
szukał problemów i wymyślał kolejne małe zadania to z tych środków trzeba będzie 
rezygnować. Musicie wybrać albo wchodzimy w stawianie nowych chodników, lamp 
itd. i rezygnujemy z środków albo robimy naprawdę duże inwestycje, ludzie przecież 
rezygnując z pieniędzy unijnych naprawdę wiele stracimy. O tym, co zrobimy nie 
decyduje ja tylko my wszyscy, a więc proszę was zastanówcie się czy robimy 
zgłaszane tu przez radnych małe zadania czy wielkie inwestycje, na które po stracie 
środków unijnych nie będzie nigdy nas stać. Wprowadzamy duże oszczędności, w 
samym urzędzie rezygnujemy z prasy, redukujemy etaty, szukamy oszczędności 
wszędzie tam gdzie jest to tylko możliwe.
Jeśli chodzi o most to otrzymaliśmy wniosek od starostwa dot. pomocy w kwocie 50 
tys. złotych na remont mostu. Jeżeli pod koniec roku będziemy mieli jakieś 
oszczędności to wspomożemy remont mostu niestety na dzień dzisiejszy ich nie 
mamy. Na razie chodzi tylko o naprawę nawierzchni, jeśli przyjedzie konieczność 
remontu całego mostu nikt sobie z tym nie poradzi.
Jeśli chodzi o śmietniki to nie zostaną one zakupione, bo nie ma na to pieniędzy, lecz 
będziemy o tym pamiętać.

p. Z. Puzio: Pan Wójt tak pięknie mówi na temat planowanych inwestycji. Moim 
zdaniem pieniądze należy wydawać rozsądniej. Niestety oprócz dużych zadań tych 
związanych ze środkami unijnymi są tez te małe, nasze wewnętrzne problemy, 
których nie można tak po prostu zostawić. W Lichnówki dojdzie do tragedii i co 
wtedy? Wstawmy na tym zakręcie, chociaż odblask, to samo tyczy się zakrętu w 
Staryni.
Czy ochrona środowiska w naszej gminie to temat tabu, po raz kolejny zgłaszam 
sprawę spalonego budynku pokrytego eternitem, który pyli. Człowiek, który mieszka 
w tym budynku nigdy tego nie zrobi, bo nie ma na to pieniędzy. Czy nikogo nie 
obchodzi ze wszyscy się tym trują. Nie ma żadnego odpowiedzi mimo tego, że ja od 
trzech lat poruszam tę sprawę.

p. Wójt: jak mówią to tanga trzeba dwojga. Pan Cieplak faktycznie już długo ma 
problem związany ze spalonym eternitem, lecz to on powinien złożyć wniosek o 
ściągnięcie go a oczywiście tego nie zrobił. Jest to człowiek, który dużo mówi, lecz 
mało robi. Tryb pomocy w takich sytuacjach jest jasno określony, właściciel musi 
złożyć pisemny wniosek. Bez tego nie musimy nic robić.

p. Z. Puzio: ale ten Pan nie ma pieniędzy, aby wyłożyć je na ściągnięcie eternitu a 
chyba na tym to polega, prawda??
Najpierw właściciel wykłada pieniądze potem dostaje ich zwrot.

p. Wójt: zgadza się, przez jedna osobę nie zmienimy przepisów a ja z własnych 
pieniędzy również nie wyłożę. Poza tym więcej osób ma taki problem.

p. Z. Puzio: widzę, że podejście do tej sprawy nigdy się nie zmieni i dalej będzie tak 
jak było. Oczekuje od gminy załatwienie tej sprawy, ostatnio Pan Cieplak był w 
gminie trzeba było zawołać Panią Janowicz z ochrony środowiska i powiedzieć mu, 
że ma wypisać wniosek. Jeżeli gmina natychmiast się tym nie zajmie przekaże ten 
problem do prasy.
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p. Bednarek: dobrze, że jest z nami Pan Puzio przynajmniej w końcu ktoś poruszył 
oprócz mnie problem związany z zakrętem w Lichnówki. Co roku przeznacza się na 
to pieniądze potem zostają one zabrane.

p. J. Michalski: nie wiem, co się stało, że Państwo są tacy wzburzeni. Na komisjach 
było spokojnie i dużo rozmawialiśmy, dlatego nie spodziewałem się takich dyskusji 
dzisiaj, jest w was dużo żalu. Przecież to, że drogi sa dla nas priorytetem nie 
powinno nikogo dziwić, tak uzgodniliśmy.

p. Wójt: ja rozumiem, że Państwo czujecie presje ludzi, tez ja czuję. Boli mnie 
bardzo, że mamy deficyt w budżecie, sam nie wiem, co i jak zrobić, żeby jak 
najwięcej oszczędzić. Ludzi nie obchodzi, że nie mamy pieniędzy, zawsze tylko dużo 
od nas oczekują.

p. J. Michalski: chciałbym się jeszcze wypowiedzieć na temat mostu, nie oszukujmy 
się ten temat do nas wróci. Jak już wiemy Starostwo w Malborku nie ma zamiaru 
wspomóc remontu nawierzchni na moście w końcu go zamkną i wtedy dopiero 
zobaczymy, jaki to problem. Teraz, gdy zamknięta jest tzw. „kładka” ciężko jest 
przedostać się przez Tczew, bo robią się kolosalne korki. Dlatego uważam, że gdy 
jeszcze będziemy musieli jeździć na około to droga z Lisewa do Tczewa gdzie teraz 
zajmowała kilka minut wydłuży się do godziny przez korki spowodowane 
utrudnieniami w ruchu drogowym.

p. Wójt: jak na razie nie ma sygnału, że most planują zamknąć. Powiedzieliby o tym. 
Poczekajmy jeszcze trochę zobaczymy czy uda nam się wygospodarować jakieś 
pieniądze.

p. J. Michalski: chciałbym teraz dopuścić do głosu Pana Stanisława Sumowskiego 
Dyrektora Delegatury Kuratorium Oświaty w Tczewie.

p. S. Sumowski: cieszę się, że nasza współpraca z Wójtem układa się tak 
pomyślnie. Uważam, że nie należy oceniać Szkół pod kątem innych placówek. 
Obserwując Szkoły na terenie gminy Lichnowy, oceniamy, że praca nie wygląda 
najgorzej, jednak nie ukrywam, że efekty mogłyby być lepsze. Myślę, że ostatnie 
zmiany, jakie zaszły w oświacie są bardzo dobre, są pomocne w rozwoju dziecka. 
Ostatnio przeprowadziliśmy debatę na temat poprawy efektów kształcenia dla osób, 
które potrzebują wsparcia. Jak widzicie staramy się rozwiązywać problemy i 
chciałbym prosić, aby właśnie problemy wychowawcze i edukacyjne starać się 
rozwiązać razem. Bardzo cieszy mnie fakt, że zawsze można na te gminę liczyć, jak 
tylko może pomaga ona placówkom oświatowym. Kolega zapytał się, jakie jest 
wykorzystanie sal gimnastycznych, myślę, że jest to niepotrzebne pytanie, jest to 
ocena pracy szkoły. Pytanie to należałoby skierować do uczniów oraz rodziców. 
Wiem, że szkoły piszą projekty edukacyjne, dyrektorzy starają się wzbogacać plan 
szkoły. Myślę, że za rok będziemy mogli porozmawiać i zastanowić się nad tym jak 
wypadły zmiany w oświacie, projekty, zmiany edukacyjne, teraz jest na to za 
wcześnie. Narzędziem do oceny pracy szkoły jest ocena pracy każdego nauczyciela. 
Zgadzam się, że zdarzają się tacy nauczyciele, którzy nie powinni pracować w 
szkole, dlatego cieszę się, że teraz, jeśli nauczyciel otrzyma ocenę naganną 
będziemy mogli go zwolnić.
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Chciałbym serdecznie podziękować Dyrektorom oraz Panu Wójtowi, że mimo wielu 
trudności szkoły działają prawidłowo i że cały czas starają się poprawiać się ich 
działanie.

p. Wójt: jako jedna z nielicznych gmin w Województwie elbląskim przejęliśmy od 
razu oświatę. Myślę, że nie był to zły pomysł, teraz o oświatę dbają ludzie, którzy tu 
mieszkają, którzy znają potrzeby innych. Myślę, że sprawozdania z działalności 
szkół, które mamy składać są bardzo potrzebne. Chciałbym podziękować Panu 
Dyrektorowi Sumowskiemu, że zawsze możemy na niego liczyć, zawsze służy nam 
pomocą. Martwi mnie fakt, że relacje rodzice nauczyciele nie są dobre, nauczyciele 
mówią, że najgorzej współpracuję się z rodzicami dzieci słabych, mało zdolnych. Ze 
sprawozdań wynika, że jeszcze długa droga przed nami, że jeszcze bardzo dużo 
trzeba zrobić. Dlatego apeluje nie zniechęcajmy się tylko walczmy, zróbmy to dla 
naszych dzieci. Musimy cały czas doskonalić proces naprawczy. Chciałbym również 
podziękować dyrektorom, może powinniśmy pomyśleć o szerszej płaszczyźnie 
naszych kontaktów, może udział w radach pedagogicznych. Trzeba wszystko 
dobrze przemyśleć. Jeszcze raz wszystkim bardzo dziękuję i życzę wszystkiego 
najlepszego.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu przewodniczącemu posiedzenia 
wspólnych komisji stałych Rady Gminy, p. J. Bednarkowi, który poinformował, że 
komisje pozytywnie zaopiniowały projekty uchwał oraz Sprawozdanie o stanie 
realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2008/2009.

Ad. 5. Sprawozdanie o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

2008/2009 -  przyjęcie.

Radni zaopiniowali pozytywnie sprawozdania o stanie realizacji zadań oświatowych 
za rok szkolny 2008/2009. Sprawozdania stanowią załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. C

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie mienia komunalnego przeznaczonego do 

sprzedaży w 2010r

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 320 / 09 dnia 29 października 2009r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości na 

mienie komunalne.

Do uchwały uwag nie wniesiono.

10



Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Boręty.

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 322 / 09 dnia 29 października 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Lichnowy.

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 323 / 09 dnia 29 października 2009r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Lichnówki.

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 324 / 09 dnia 29 października 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Lisewo Malb.

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 325 / 09 dnia 29 października 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 321 / 09 dnia 29 października 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.
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Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Pordenowo.

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 326 / 09 dnia 29 października 2009r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Szymankowo.

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 327 / 09 dnia 29 października 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta do zawarcia umowy 

partnerstwa dla realizacji projektu dofinansowanego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego ( boisko Lisewo).

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 328 / 09 dnia 29 października 2009r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta do zawarcia umowy 

partnerstwa dla realizacji projektu dofinansowanego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego ( kompleks sportowy 

Lichnowy)

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 329109 dnia 29 października 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.
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Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie współfinansowania przez Gminę Lichnowy 

kosztów funkcjonowania Centrum Zarządzania Kryzysowego.

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli Uchwałę XXXI / 330 / 09 dnia 29 października 2009r większością 

głosów przy jednym wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do 

niniejszego protokołu.

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 201 Or.

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 331 / 09 dnia 29 października 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 332 / 09 dnia 29 października 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę na terenie gminy Lichnowy.

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 333 / 09 dnia 29 października 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie procedury uchwalania 

budżetu gminy Lichnowy oraz rodzaju i szczegółowości materiałów 

informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu.
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Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 334 / 09 dnia 29 października 2009r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.

21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania finansowego na rok budżetowy 2010.

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 335 / 09 dnia 29 października 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.

22. W sprawie uchylenia pomocy finansowej przez Gminę Lichnowy dla 

Powiatu Malborskiego.

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 336 / 09 dnia 29 października 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.

23. W sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości na 

mienie komunalne.

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 337 / 09 dnia 29 października 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

24. W sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia.

Do uchwały uwag nie wniesiono.
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Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 338 / 09 dnia 29 października 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.

25. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r

Do uchwały uwag nie wniesiono.

Radni podjęli jednogłośnie Uchwałę XXXI / 339 /09 dnia 29 października 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.

Ad. 26. Wolne wnioski.

Ad. 27. Zamkniecie posiedzenia.

W związku wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy 
zamknął posiedzenie )0(XI sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy 
dnia 29 października 2009 roku.

Brak wolnych wniosków.

Sandra Mikulska

Protokołowała:
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